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WIJKRAAD EUROPAWIJK 

 
 

 
Gemeente Haarlem 
afdeling Gebiedsontwikkeling en Beheer / commissie Beheer 
t.a.v. de heer A. de Boo / t.a.v. de heer W. van Haga 
Postbus 511 
2003 PB  Haarlem  
e-mail: schalkwijk@haarlem.nl / griffiebureau@haarlem.nl 
 
Onderwerp: Definitief Ontwerp Frankrijklaan 18 augustus 2015 
 
 
In vervolg op onze zienswijze van 31 mei j.l. reageert de wijkraad Europawijk op het 
collegebesluit d.d. 30 juni 2015 en uw “Reacties en antwoorden op het Voorlopig Ontwerp 
Frankrijklaan”, d.d. 11 juni 2015. 
De situatie Frankrijklaan is namelijk een belangrijk onderdeel van onze laatste 
wijkcontract voor de periode 2014 t/m 2016. Alle deelnemers, waaronder de gemeente, 
hebben dit ondertekend. Als wijkraad zouden we graag zien dat onze verbeterpunten 
worden meegenomen zodat we ons volledig in het plan kunnen herkennen. 
 
De wijkraad vindt het jammer dat er enerzijds geen ontvangstbevestiging is ontvangen, 
gelukkig vinden we onze zienswijze volledig terug in de beantwoording. Anderzijds vinden 
we het een gemiste kans dat de reacties van de gemeente op de zienswijze pas ná een 
collegebesluit worden gedeeld. Eventuele wijzigingen hadden in het bestek meegenomen 
kunnen worden en nu wordt het misschien een Nota van Inlichtingen of eventueel 
meerwerk (= mogelijke extra kosten). 
Daarnaast merken we het volgende op: In het collegebesluit staat dat de kosten worden 
gedekt uit het Programma Onderhoud Werken 2015-2018. Bij de risico’s staat dat als er 
niet tijdig wordt vastgesteld er niet kan worden aanbesteed, waarbij de uitvoering naar 
2016 kan worden doorgeschoven. Dit is o.i. wat negatief gesteld en suggestief en heeft op 
zich geen (grote) nadelige gevolgen. Werk kan altijd uitlopen en gunnen op 20 december 
betekent nog steeds budget 2015 gebruiken. Ook kunnen budgetten (beargumenteerd) 
doorgeschoven worden naar een volgend jaar. Het werk staat nog niet op Tenderned.nl. 
 
In onze zienswijze heeft de wijkraad 14  punten (nrs.:73 t/m 87) aangegeven waarop het 
voorlopig ontwerp op aangepast en verbeterd zou kunnen worden. Wij realiseren dat dit er 
erg veel zijn en niet allemaal met eenzelfde urgentie en/of noodzaak. De 3 belangrijkste 
punten brengen wij u nogmaals onder uw aandacht met het dringende verzoek deze te 
verwerken in de uitvoering. Het gestelde in onze zienswijze: “Met de kennis die de 
wijkraad Europawijk de afgelopen jaren heeft opgedaan met o.a. het project IVOREZ zien 
wij nadelige gevolgen in dit voorontwerp en vrezen een aantal problemen die voorafgaand 
opgelost zouden kunnen worden.”  Ook het Handboek Inrichting Openbare Ruimte 
Schalkwijk (HIOR1, 2010) hebben wij gebruikt voor onze verbetervoorstellen.  

                                                 
1 Als uitwerking van het Beleidskader voor de openbare ruimte (BOR2006/1977) en het Plan van aanpak extra 
onderhoudsbudgetten (BOR2006/2415) geeft het handboek inrichting openbare ruimte kaders voor materialen, 
profielen en objecten waar bij ontwerp, inrichting en beheer van de openbare ruimte rekening mee moet 
gehouden. Bestaand beleid wordt daarbij als uitgangspunt gehanteerd, maar wel worden aanvullende keuzes 
voorgesteld om een betere integrale kwaliteit te bereiken. Het einddoel is het realiseren van een openbare 
ruimte van goede kwaliteit, die duurzaam te beheren valt. 
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Verbetervoorstellen: 
Onze zienswijze: 
1. De oversteek bij de Belgiëlaan is ingetekend zonder zebrapad. Deze is nu wel aanwezig 

en moet vanwege veilig oversteken terugkomen. O.a. vanwege de supermarkt en 
bushalte wordt er intensief gebruik van gemaakt. Gelijk aan de inrichting van de 
noordelijke bushalte is ons voorstel om ook aan de zuidkant een ‘bussluis’ te realiseren 
met langs de stoeprand het fietspad (staat nu geen fietspad ingetekend aan de zuidkant 
van de Belgiëlaan), om er voor te zorgen dat overig verkeer de bus niet kan passeren, 
zodat de oversteek veilig blijft. 

Reactie gemeente: 
(3, 17, 78, 81): “Klopt, door de aanleg van de plateaus wordt de snelheid uit het verkeer 
gehaald en daarmee krijgen de voetgangers kans om over te steken. Echter hebben zij 
geen voorrang meer. Daarnaast is de rijbaanbreedte van de Frankrijklaan versmald, 
waardoor de oversteekbaarheid wordt vergroot. 
(19): De opmerking komt voort uit het feit dat auto's halterende bussen inhalen en hiermee 
voor onveilige situaties zorgen. Ter plaatse van de bushalte wordt de rijbaan versmald. Dit 
is verwerkt in het Definitief Ontwerp. 
(11): En ik zou ook graag gewoon langs de bus, kunnen rijden (aan beide kanten) als deze 
passagiers aan het inladen is. Re: In verband met de veiligheid van de weggebruikers kan 
dat niet worden gerealiseerd. Wel kunt u met de fiets over de fietsstrook passeren.” 
Wijkraad: 
De reactie van de gemeente is volgens ons een verkeerde aanname. Als we kijken 
bijvoorbeeld naar de Laan van Ösnabruck waar het profiel versmald is en plateaus zijn 
aangelegd, zien we dat daar de snelheid er niet uitgehaald wordt. Er wordt nog steeds met 
(ruim) 50 km/u gereden. Zelfs in uw HIOR Schalkwijk (3.2. Vloer- en profieltypen) geeft de 
gemeente aan dat verkeer ‘wordt uitgenodigd’ harder te rijden op asfalt. De politie kan 
niet handhaven op 30km/u en er wordt dan ook altijd tenminste 50km/u gereden. Het 
HIOR gaat daarnaast uit van een éénduidige inrichting. Verderop richting de Engelandlaan 
ligt ook een zebrapad. Een flink aantal bewoners van de wijk en indieners van de 
zienswijze geven aan het zebrapad te willen behouden. 
Aan de zuidzijde van de Belgiëlaan is geen fietsstrook ingetekend, terwijl uw reactie (op 
11) dit wel suggereert. 
 

1. Verbetervoorstel veiligheid en éénduidigheid: 

 Toevoegen van een zebrapad op de Belgiëlaan in de uitvoering! Gelijk aan de huidige 
situatie. 

 Zuidzijde Belgiëlaan uitrusten met een vrijliggend fietspad en opstapplateau voor de 
bus gelijk aan noordzijde.  

 
Onze zienswijze: 
2. In het voorontwerp zijn geen aparte fietsstroken ingetekend, ondanks eerdere 

toezeggingen. Ervaring op de Laan van Angers (deze is zonder fietsstroken) leert dat dit 
onzekere en onveilige situaties oplevert, met name voor fietsers, scooters en 
scootmobielen. Wijkraadsleden worden regelmatig aangesproken door wijkbewoners, 
met name ouders met kinderen. Schoolverkeer wordt bemoeilijkt als er geen 
aanduidingen zijn. Regelmatig laten ouders hun kinderen liever op de stoep rijden als 
veilig alternatief. Als bijdrage aan een veilig verkeer willen wij dan ook de fietsstroken 

                                                                                                                                                         
Aan elk van de deelgebieden is een basiskwaliteit toegekend die bestaat uit vier deelkwaliteiten: technische 
staat, technische veiligheid, beeldkwaliteit en netheid (overeenkomende met het adagium schoon, heel en 
veilig). 
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(zie ook de Italiëlaan) terug in de realisatie, zie bijlage. Dit past ook nog eens goed bij 
de ambitie van de gemeente Haarlem om ‘fietsstad’ van Nederland te worden. 

Reactie gemeente: 
(8, 32, 76); “Om de inrichting van de straat te laten voldoen aan 30 km/uur zone, zijn 
bepaalde snelheidsremmende maatregelen noodzakelijk. In dit geval de plateaus. 
Graag rekening houden met rolstoelers. Re: In het ontwerp is rekening gehouden met 
verlaagde banden ter plaatse van de oversteekplaatsen.  
De wens van de Wijkraad betreffende de fietsstroken is op 16 januari reeds negatief 
beantwoord, dus van eerdere toezeggingen is ons inziens geen sprake. Toelichting: In het 
HIOR van Schalkwijk wordt de Italiëlaan gekenmerkt als buurtontsluitingsweg, de 
Frankrijklaan als woonstraat. In een buurtontsluitingsweg past een profiel van 
elementenverharding in de rijbaan en rood asfalt voor fietsstroken, in een woonstraat 
echter niét. Daarnaast maakt de Frankrijklaan geen onderdeel van een fietsroute. Om deze 
redenen wordt geen gehoor gegeven aan de wens van de Wijkraad Europaweg om in de 
Frankrijklaan fietsstroken in rood asfalt aan te brengen.” 
Wijkraad: 
In het HIOR staat: “Recreatieve fiets/voetpaden kunnen in zwart asfalt worden uitgevoerd. 
Voor fietsstroken en vrijliggende fietspaden buiten de recreatieve routes is bijpassende 
kleurtoevoeging (rood) aan het asfalt wel wenselijk. 
 
Wat betreft verkeersfuncties die in een straat kunnen worden ingepast, geldt allereerst dat 
de situatie verkeersveilig moet zijn. Bij het bepalen van een dwarsprofiel van een straat 
(dus in de breedte van de straat) wordt achtereenvolgens ruimte toebedeeld aan: 

 voetgangers, waarbij minimaal 1,5 m breedte aan vrije loopruimte beschikbaar moet 
zijn (bij bredere profielen meer); 

 fietsers; 

 autoverkeer; 

 parkeren, groen / bomen, spelen en straatmeubilair.” 
 
Ons is niet duidelijk dat we in januari 2015 een negatieve beantwoording hebben gekregen 
over fietsstroken. 

 

2. Verbetervoorstel veiligheid  

 Toevoegen van een rode fietsstrook op de Frankrijklaan in de uitvoering! (past binnen 
het HIOR). Dit sluit aan op de Italiëlaan én is gelijk aan de noordelijke fietsstrook die 
in het Definitief Ontwerp op de Belgiëlaan is vastgesteld én zorgt voor méér veiligheid! 

 
Onze zienswijze: 
3. Tussen de Italiëlaan en de Andorrastraat staan op de stoep van de Frankrijklaan 

afvalcontainers voor huishoudelijk vuil, maar ook voor een groter gebied oud papier en 
glasafval inzameling. Ervaring leert dat hier veel auto’s stil staan om afval in te leveren 
en ook dat regelmatig de aanliggend ondernemer de weg als los- en laadplaats gebruikt. 
Dit geeft een onoverzichtelijke en gevaarlijke (verkeers)situatie. Ons voorstel is om een 
laad- en losplaats aan te duiden aan het begin van de Andorrastraat, aansluitend op de 
Frankrijklaan. 

Reactie gemeente: 
(22, 24, 74): “Na het bestuderen van het ontwerp komen wij tot de conclusie dat er op die 
locatie geen ruimte is om een parkeervak te realiseren. Op dat gedeelte geldt momenteel 
een parkeerverbod welke bij het VO is komen te vervallen. Dit parkeerverbod zal 
gehandhaafd blijven in het Definitief Ontwerp om langparkeren te voorkomen.” 
Wijkraad: 
De reactie van de gemeente is volgens ons een verkeerde aanname. In de Andorrastraat, 
tussen de Frankrijklaan en de achterdeur van de supermarkt Karaman 
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3. Verbetervoorstel veiligheid  

 De werkgrens iets uitbreiden en realiseren van een opstelplaats in de Andorrastraat 
nabij de Frankrijklaan! 

 
 
Als reactie op de vraag: Hoe en wanneer wordt bekend gemaakt én gehandhaafd dat er 
niet meer op de Frankrijklaan geparkeerd kan en mag worden door vrachtwagens?, geeft u 
aan dat parkeren van vrachtwagens in de smalle parkeervakken niet meer mogelijk is. In 
de gehele wijk wordt er gedoogd dat auto’s met 2 wielen op de stoep staan. Dit zal dan 
ook kunnen gebeuren en mogen door vrachtwagens. Met een verkeersbesluit en publicatie 
kan er pas gehandhaafd worden en worden gebruikers via publicatie verwacht op de 
hoogte te zijn. Graag dan ook de standaardprocedures uitvoeren vanuit de verkeerswet 
aangaande vrachtwagen parkeren. 

 
Aangezien deze reactie meerdere pagina’s beslaat, zouden we graag onze 
verbetervoorstellen in de commissie Beheer toelichten. Bij voorkeur in de commissie 
Beheer van 27 augustus, aangezien de aannemer dan nog makkelijk wijzigingen kan 
meenemen. Tevens willen wij onze voorstellen voor de Herstructurering/reconstructie van 
de Europaweg toelichten. 
 
Ik ga ervan uit dat u de wijkraad van het verdere verloop van de procedure op de hoogte 
houdt.  
 
 
Namens de wijkraad Europawijk, 
 
 
 
 
 
H. Visscher, voorzitter 


